
 

1. Co považujete za specifické rysy českého fotbalu v posledních deseti či dvaceti letech? 

Ze sportovního pohledu: český fotbal specifické rysy nemá, pohybuje se v průměru a níže, 

nevychovává systematicky žádný specifický profil evropské úrovně, možná s výjimkou krajních 

obránců. Z manažerského pohledu je situace snad ještě horší než ve sportovní oblasti: chybí moderní  

řídící a kontrolní mechanismy jak na centrále FAČR tak snad ještě více na krajských a okresních 

úrovních, která je zcela v rukou amatérů. Stále se fotbal a sport obecně není schopen resp. ochoten 

vymanit z vlivu Peltů, Janstů, Kaderků a jim podobných; vyjádřil se snad někdo na proběhlé VH na 

adresu M.Pelty a jeho pravomocného odsouzeni ? Fousek tuším zmiňoval odebrání členství takovým, 

tak uvidíme. Ne ve smyslu poděkování, ale právě naopak distancovaní se navždy od něj a osob jemu 

podobných? Ne; a k tomu snad už není třeba žádný další komentář. Mládež je směrována k 

bojovnosti, hra 1 vrs 1 a bezmyšlenkovitých prorážení, kdy trenéři je k tomu ještě nabádají ve smyslu 

neboj se, dovol si. Velkým problémem je že u nejmenších, tedy do 9 let nejsou viditelné empatie a cit 

trenérů a to dokonce i na té nejvyšší klubové úrovni. Je vyvíjen neuvěřitelný a zbytečný tlak právě na 

takto malé děti. Velké kluby mají již pro takovéto kategorie dokonce svá scoutingová oddělení, místo 

aby pracovali se svými hráči, jelikož kdo v tomto klubu prošel náborem, je již lepší ne velká většina 

vrstevníků. Velké kluby prakticky neumí pracovat se svými hráči, stačí jim pakliže má trenér licenci B, 

lépe A, jelikož je to pro ně nesmyslná záruka kvality, úplně zcestné, ale FAČR to tak v minulosti nastavil 

a vzhledem k tabulkám, kdy čím více klub takových trenérů má, obdrží více peněz z ,, centrály FAČR,, 

která to následně přerozděluje dle těchto parametrů. Navíc na A licenci je prakticky obrovský problém 

se dostat. U menších klubů je problém nekvalita trenéru ještě větší. Nyní u nás v ProFútbolAnalytics 

realizujeme projekt FOTBALOVÉ VYSVĚDČENÍ, až 10 testů které prověří každého výkonnost. Ty si 

mohou rodiče a mladí hráči realizovat u nás na našich akcích, ale i bez nás ve svých profilech. Nic 

složitého. Mají veškeré podklady k vlastní realizaci. Samozřejmě toto mohou udělat i trenéři ve svých 

trénincích v rámci klubu, ti kteří se zajímají a nezříkají se zodpovědnosti za svou práci. Tyto profily mají 

zdarma vedeny po registraci jak oni tak rodiče. Bohužel některé výsledky z testů hovoří za vše, jelikož 

se jedná o dlouhodobý a fakty podložený problém zlozvyků dětí, tedy celého našeho fotbalu. Český 

fotbal, cestou, kterou se ubírá je úplně jiný sport než moderní fotbal a to je obrovská škoda pro naše 

děti. 

 

2. Jaké světové fotbalové trendy (z pohledu dětí a mládeže) považujete aktuálně za nejdůležitější? 

Důraz je kladen na technickou vyspělost, nikoliv avšak individuálních doplňujících tréninků typu kličky, 

kterých je u nás přehršle. Čemu se opravdu v moderních západních zemích jako je Španělsko, 



Portugalsko věnují je dohled na detail a provedení, dále herní inteligence, rozhodování, hra nikoliv jen 

nohama nýbrž hlavou a to jak na úrovni jednotlivce tak i kolektivu, bez zbytečného zatěžování 

tréninků fyzické kondice až do kategorie U12, která se trénuje v rámci herních cvičení. Dalším 

aspektem je taktika, avšak koordinovaná se základy jak a kde v jakém poli mohu hrát kličky či nikoliv. 

Hraje se na výsledky, chceme přeci, aby děti chtěly vyhrávat a sledovaly tabulky. U nás od roku 2015 

vznikl tábor alibistů s posvěcením FAČR a ti říkají přesný opak, jelikož neumí děti naučit fotbal. Ve 

Španělsku na Grasroots úrovni a kategoriích 6-12 let je méně specifických fotbalových tréninků (2 max 

3 jednotky do týdne včetně utkaní), ve zbytku necháváni prostoru pro další aktivity a koníčky malých 

dětí. V profi sektoru, se opravdu jedná o profi sektor se vším všudy. Tréninky, kompenzační cvičení, 

skvělý servis, vše zdarma, jelikož se jedná o profi klub, soukromý sektor mající nejlepší děti 

v republice. Žádné modely jako u nás, kdy rodiče vozí svými auty trenéry po republice i zahraničí a 

připravují svačiny nejenom dětem, nýbrž i trenérům, platí příspěvky, ačkoliv klub dostává peníze od 

státu, což ve světě téměř neexistuje, toto je tragédie a realita podpořená uřvanými trenéry bez 

chování. 

 

3. Co považujete u nás v ČR za aktuálně největší problém k řešení? 

Odpovědi nahoře a také největším problémem je NEvzdělávaní trenérů mládeže na všech úrovních od 

Grassroots po Profi. (nicméně toto je soukromý sektor, tak ať si rozhodují a financují své mládežníky 

jak chtějí)  Liberalizovat, jako ve španělsku, uvolnit možnost školení trenérů soukromým subjektům s 

akreditaci MŠ, kdy současný monopol školení FAČR, který není funkční, je ,,kamarádský, a  chrlí 

vesměs jen majitele licencí, nikoliv kvalitní trenéry, to vše pod patronací zastaralé metodiky a Unie 

českých fotbalových trenérů. 

 

4. Jaké cíle (co se dětí a mládeže týče) bychom měli u nás aktuálně podle Vás sledovat? 

Vše taktéž v minulých odpovědích. Samozřejmě oddělit FUN fotbal pro ty, kteří to nemyslí vážně, od 

ELITE fotbal, pro ty kteří to myslí vážně. Zaplatit trenéry ne dle tabulek, nýbrž dle času a práce. 

Zvednou příspěvky na normální ceny, pod 1000 Kč měsíčně to nejde. V lepším případě 2000 Kč 

měsíčně. Ostatní sporty jsi úplně v jiných částkách. Tenis, hokej, tancování o golfu nemluvě. 

Samozřejmě rodiče rozhodnou, zda li ten klub s metodikou a jeho trenér je kvalitní či nikoliv. Zaplatí, 

nebo odejdou. Pakliže to platí stát či město svými penězi i tak mají rodiče právo vyvinout tlak na 

kvalitu, kterou požadují od klubu. Tím se vytvoří konkurenční prostředí. Příspěvky od rodičů pouze na 

výplaty trenérů. O statní náklady se musí postarat klub. Nejenom dotace, nýbrž sponzoři. Další téma 

je mentální stránka,  u mládeže velmi důležitá ale zatím vůbec neuchopená. Sportovní psychologové 

do každého mládežnického klubu!!! Hlavně aby trenéři prošli psychologickými testy, zda li mají 

vůbec koule na to, aby děti mohli vést, občas jsem zhrozen. 

 

5. Co bychom měli u nás udělat/změnit, abychom těchto cílů dosáhli? 

Trenéři musí byt u dětí především vychovateli, s pedagogickým vzdělaním a jasným hodnotovým 

profilem; realizující sportovně trénink metodicky připravený na úrovni technického sportovního 

vedení; jinými slovy, trénink nesestavuje konkrétní trenér ale metodik/šéftrenér mládeže, který 

trenéry pečlivě vybírá, zaškolí i a následně kontroluje jejich práci.  



6. Proč, pokud vůbec, bychom měli podporovat u dětí konkrétně fotbal? Nebo bychom obecně měli 

podporovat sport a nechat na dětech, aby si každé vybralo ten svůj sport? 

Ano, ať se každé dítě rozhodne, viz souvisí s frekvenci fotbalových tréninků jak popsáno výše, musí 

mít čas na jiné aktivity.   

 

7. Tento rok se změnilo vedení FAČR. Máte osobně pocit, že je reálné v brzké době (jednotky let) 

pocítit v mládežnických kategoriích nějaké výrazné změny ze strany FAČR? 

Máte li na mysli změny na pozicích před VH 29.5. tak ne. K čemu došlo pod vedením Fevoluce a 

Fouska je pouze k obsazením pozic a STESU sebou či svými kamarády, reálně se o mládež nikdo 

nezajímá a ani nemá patřičnou kompetenci a zkušenost tak učinit. Proklamace na podporu mládeže 

bez patřičných znalostí a jasného konceptu změn mládežnického fotbalu zůstanou jen proklamacemi. 

Ohledně nového vedení pod panem Trundou uvidíme, výhodou je že jsou tým a přesvědčili delegáty, 

kteří dali stop dalším kandidátům, což je dobré znamení po všech kauzách, kterým jsme byli svědky. 

Čas nám ukáže. Pakliže, ale neobmění 90% lidí zejména na Grasroots úrovni, metodickém oddělení, 

trenérské sekci a nezmění pohled na moderní fotbal, nic se nepohne. Nový fotbal – Nové tváře. 
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